
 

 

BRM.0012.4.7.2024 

      Protokół nr 3/2024 

posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa Obywateli 

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej  Inowrocławia,  

odbytego w dniu 2 lipca 2024 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, al. Ratuszowa 36. 

Czas  trwania posiedzenia 8.00 –  8.30 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Jarosław Kopeć    – Przewodniczący Komisji 

2. Jacek Bętkowski    – Zastępca Przewodniczącego Komisji 

3. Damian Polak    – Członek Komisji 

4. Bartłomiej Stanisz  – Członek Komisji 

 

W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył  członek Komisji - radny Patryk Kaźmierczak. 

 

Lista obecności członków Komisji obecnych podczas posiedzenia Komisji stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  
1. Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia.  

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji, który zgodnie z listą obecności 

stwierdził, że w obradach Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 5 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Informacja o wynikach kontroli palenisk domowych na terenie Inowrocławia 

przeprowadzonych przez Straż Miejską w sezonie grzewczym 2023/2024. 

4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

5. Sprawy bieżące.  

 

Zmian do porządku obrad nie wniesiono i przystąpiono do jego realizacji.  

 

Ad 3. Informacja o wynikach kontroli palenisk domowych na terenie Inowrocławia 

przeprowadzonych przez Straż Miejską w sezonie grzewczym 2023/2024. 

  

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Przedstawiła informację o wynikach kontroli palenisk domowych na terenie Inowrocławia 

przeprowadzonych przez Straż Miejską w sezonie grzewczym 2023/2024. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.   

 

Pytania i dyskusja:  
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Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Ludzie palą wszystkim. Kontrole potwierdziły, że w piecach było wszystko oprócz węgla                  

i drzewa.    

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Jeżeli w palenisku znajduje się już tylko popiół to my możemy go pobrać i przesłać do 

laboratorium. Na podstawie próbki popiołu, laboratorium jest w stanie podać, czym było 

palone w piecach. I na tej podstawie jesteśmy w stanie ukarać takiego sprawcę.   

 

Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Czy podczas kontroli mieliście przypadki, że ktoś podgrzewa wodę do kąpania?  

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Nie ma takich przypadków. W kamienicach funkcjonują przepływowe ogrzewacze wody a one 

są elektryczne. Największym problemem są piece kaflowe i pojedyncze przypadki na terenie 

domków jednorodzinnych,  gdzie znajdują się kotły, które znajdują się poza klasą uprawnionej 

do korzystania z niej. Domy które są aktualnie budowane bądź na przestrzeni 10 lat, to mają 

już nowoczesny system ogrzewania. Myślę, że w miarę upływu czasu ten problem będzie 

zanikał. Największy problem to mieszkania na zasobach miasta, w których są stare kotły                  

i piece kaflowe. W zasobach jest ok. 1000 mieszkań.   

 

Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Samo podłączenie do sieci ZEC to też nie wiadomo czy rozwiąże problem, czy są odpowiednie 

przekroje rur.        

 

Bartłomiej Stanisz – Członek Komisji: 

Od lat były pobierane pieniądze a nie były inwestowane. Jeżeli cały czas zaniedbuje się 

budynki i nie ma inwestycji i tylko się pobiera pieniądze. To nie dziwię się, że są takie stany 

tych kamienic.  

 

Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Są osoby, które nie płacą za mieszkania. Na 1000 lokali, to ponad 300 jest zadłużonych.  

 

Bartłomiej Stanisz – Członek Komisji: 

Z czego wynikają stany tych kamienic? Za mało jest kontroli, nie można kontrolować tych 

mieszkań.  

 

Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Nie zawsze lokatorzy wpuszczają do mieszkań. Ludziom nie zależy, aby dbać o te mieszkania. 

Niektórzy nie płacą za prąd, gaz. Jeżeli mają odłączany licznik to nielegalnie podłączają się 

gdzie indziej. PGKiM zgłasza takie przypadki na Policje. Dużą winę ponoszą również 

najemcy. Mamy program mieszkanie do remontu. Miasto daje lokal a najemcy je remontują. 

Wtedy o to dbają.      

 

Damian Polak – Członek Komisji: 

Na 599 kontroli ile było wysłanych próbek do laboratorium?  

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

To było 4 lub 5 przypadków.  
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Damian Polak – Członek Komisji: 

Jaki jest koszt? 

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Ok. 500 złotych za taką ekspertyzę. 

 

Bartłomiej Stanisz – Członek Komisji: 

To wtedy jest jakiś mandat karny?  

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Jeżeli wysyłamy taką próbkę, to nakładamy mandat karny, aby koszty zlecenia się zwróciły. 

Taka kontrola się pracochłonna.   

 

Bartłomiej Stanisz – Członek Komisji: 

Co trzeba zrobić, aby podnieść kwoty tych mandatów. Pan Komendant podaje tylko, że koszty 

zwrócą się tylko ekspertyzy. A co z pracą strażników, zatruwaniem środowiska?  

 

Jarosław Kopeć – Przewodniczący Komisji: 

To zatruwanie jest środowiska i ludzi. To są koszty największe. 

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Czasami nie warto karać tych ludzi mandatami o zbyt wysokiej wartości, ponieważ później 

okazuje się, że ten mandat jest nieściągalny z uwagi na stan finansowy tych ludzi. Jeżeli 

wdrożymy procedurę, że te mandaty będą wyższe to i tak tych mandatów nie zapłacą, to 

niestety później koszty egzekucyjne takiego mandatu są takie, że miasto musiałoby dodatkowo 

jeszcze  dokładać do tego. Czasami warto ukarać taką kwotą, wiedząc że będzie ona 

zapłacona.  

 

Bartłomiej Stanisz – Członek Komisji: 

Ja rozumiem, że jeżeli jest to pierwszy raz, to można dać niski mandat, pouczenie. Jeżeli 

natomiast będzie taka sytuacja się powtarzać, to ten mandat powinien być wyższy. 

 

Jarosław Kopeć – Przewodniczący Komisji: 

Zdarzają się takie recydywy?   

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Mamy system e mandat, gdzie widzimy jakie dana osoba popełniła wykroczenia. W przypadku 

recydywy mandant jest zdecydowanie większy.    

 

Damian Polak – Członek Komisji: 

Czy Straż Miejska ma dostęp do bazy policyjnej?   

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Dostępu do bazy policyjnej nie mamy. My możemy korzystać z systemu PESEL i CEPIK. 

Możemy sprawdzić w systemie CEPIK, czy dany pojazd posiada ubezpieczenie, aktualnie 

badanie techniczne, uprawnienia do prowadzenia pojazdów. 

 

Bartłomiej Stanisz – Członek Komisji: 

Czy punkty karne możecie nakładać?    
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Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Możemy za wykroczenia, wtedy nakładamy punkty.  

 

Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Nie znam opinii Prezydenta, ale trzeba pomyśleć nad wymianą  tych piecy. Im dłużej 

będziemy czekać, tym dłużej do będzie trwało.   

 

Marcin Ratajczak – Komendant Straży Miejskiej Inowrocławia: 

Potrzebny jest plan długofalowy.  

 

Jacek Bętkowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji: 

Były środki i każdy z zainteresowanych mógł o nie wystąpić. Problem polegał na tym, że 

najpierw trzeba było wyłożyć te środki a później był ich zwrot.  

 

Innych pytań nie było. 

 

Ad 4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Nie było. 

 

Ad 5. Sprawy bieżące. 

 

Nie było.    

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji.  

 

               

    Przewodniczący Komisji 

 

/-/Jarosław Kopeć 

 

 

  
Protokółowała:  

 /-/Agnieszka Bardzińska 


